
Protokół 
VI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 29 kwietnia 2015r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński, 
który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak – Tyczka – radca prawny 
Maria Gajewska – wicedyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie 
Ewa Kropińska – Czub wicedyrektor Zespołu Szkół w Tulcach 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na zastąpieniu treści pkt. 6 porządku obrad tj. „Podjęcie uchwały w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji w sprawie podziału jednostki pomocniczej” tematem „Podjęcie 
uchwały w sprawie zmian w Statucie Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami 
Aglomeracji Poznańskiej”. 

Pan Wójt wyjaśnił, że podczas posiedzeń komisji omawiany był temat wniosku złożonego 
przez mieszkańców Taniborza w sprawie utworzenia na terenie tej miejscowości sołectwa. Pan 
Wójt przypomniał, że procedura rozpatrzenia wniosku przewiduje przeprowadzenie konsultacji 
społecznych na terenie całego sołectwa Gowarzewo. Wójt zaproponował, aby przy okazji tych 
konsultacji rozpoznać także potrzeby mieszkańców Szewc w kwestii utworzenia odrębnego 
sołectwa na terenie ich miejscowości. Przygotowany zostanie stosowny projekt uchwały w tej 
sprawie. 

 



Do punktu 6 porządku obrad Pan Wójt proponuje wprowadzić uchwałę w sprawie zmian           
w Statucie Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej. W związku 
z wystąpieniem Gminy Suchy Las ze Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami 
Aglomeracji Poznańskiej zaktualizował się obowiązek wynikający z § 32 Statutu, że każda zmiana 
w składzie uczestników Związku wymaga zmiany Statutu i przeprowadzenia procedury polegającej 
na zarejestrowaniu tej zmiany i jej ogłoszeniu. Pan Wójt dodał, że Gmina Suchy Las nie działa            
w Związku od około roku, a jej zobowiązania na rzecz Związku z okresu kiedy była jeszcze 
członkiem GOAP-u obliczono na kwotę ok. 400.000zł.  

 
Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych.  
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radnych. 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Związku Międzygminnego Gospodarka 

Odpadami Aglomeracji Poznańskiej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo            

na lata 2015-2024. 
9. Działalność przedszkoli. 
10. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
11. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag. 
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas V Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr VI/32/2015 w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

 



Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr VI/32/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr VI/33/2015 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego 
"Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej" przedstawił Pan Wójt proponując zmianę 
porządku obrad sesji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr VI/33/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr VI/34/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr VI/34/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr VI/35/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kleszczewo na lata 2015 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radny Maciejewski zapytał ile wyniesie dofinansowanie budowy obiektów sportowych 
ujętych w wydatkach majątkowych WPF? 
Pani Skarbnik podała następujące kwoty dofinansowania planowanych przedsięwzięć: 
- budowa wielofunkcyjnego boiska o nawierzchni syntetycznej w Gowarzewie: środki gminy 
400.000zł, dofinansowanie 200.000zł, 
- budowa obiektu lekkoatletycznego na stadionie gminnym w Kleszczewie: środki gminy 
711.881,35zł, dofinansowanie 350.000zł, 
- modernizacja wielofunkcyjnego boiska w Kleszczewie: środki gminy 287.891,78zł, 
dofinansowanie 140.000zł, 
- modernizacja wielofunkcyjnego boiska w Ziminie środki gminy: 287.891,78zł, dofinansowanie 
140.000zł. 
 Pan Wójt wyjaśnił, że ww. inwestycje są obecnie na etapie wniosków o dofinansowanie, a 
załącznikiem do wniosku jest dokument potwierdzający fakt założenia w budżecie gminy lub WPF 
środków na ewentualną realizację tych przedsięwzięć. Nie ma żadnej gwarancji, że wszystkie cztery 
propozycje uzyskają dofinansowanie, a tym samym, że będą realizowane. 

Radny Maciejewski zapytał czy prognozując powyższe przedsięwzięcia na łączną kwotę             
ok. 1.600.000zł z budżetu, Gmina nie ma pilniejszych zadań do realizacji? 

 



Wójt stwierdził, że są to propozycje nad którymi można dyskutować. Wójt podkreślił, że nie 
ma obecnie w Gminie Kleszczewo żadnego obiektu lekkoatletycznego, umożliwiającego 
uprawianie tej dyscypliny sportu, a także spełniającego parametry pod kątem przeprowadzenia 
ewentualnych zawodów. W Gowarzewie zasadne jest, aby powstał obiekt o sztucznej nawierzchni, 
tak jak ma to miejsce w Kleszczewie, Tulcach i Ziminie. Na terenie gminy istnieją też dwa boiska o 
nawierzchni asfaltowej więc wskazane byłoby pokryć je bezpieczną nawierzchnią poliuretanową. 
Realizację omawianych projektów celowo rozłożono w latach, aby nadmiernie nie obciążały one 
budżetu gminy w poszczególnych latach. Wójt uważa za kluczowe starać się o środki zewnętrzne, 
chociaż nie zawsze jest gwarancja ich pozyskania, nie ma także obowiązku późniejszego z nich 
skorzystania.  

Radny Wawrzyniak zapytał jak wygląda procedura po przyznaniu środków na dane 
przedsięwzięcie? Radny zapytał czy z przyznanych środków można nie skorzystać oraz czy temat 
ewentualnej realizacji inwestycji będzie przedmiotem  konsultacji z Radą? 

Pan Wójt potwierdził, że z przyznanych środków gmina nie musi skorzystać.  
Radny Wawrzyniak podkreślił, że jego zdaniem zasadne jest występowanie o środki, ale 

rozważyć należy zasadność realizowania konkretnych przedsięwzięć. 
Wójt wyjaśnił, że w przypadku przyznania środków kolejnym krokiem jest podpisanie 

umowy z Urzędem Marszałkowskim, a podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2014-
2020 jest jednoznaczne z przyzwoleniem Rady Gminy na realizację inwestycji. Wójt zapewnił, że  
w chwili przyznania środków na realizację któregoś z ww. projektów sprawa zostanie z radnymi 
skonsultowana. 

Radny Wawrzyniak uważa, że istnieją pilniejsze sprawy do realizacji w gminie niż 
wspomniane obiekty sportowe. 

Pan Wójt podkreślił, że bez pomocy finansowej z zewnątrz gminne inwestycje miałyby 
nieporównywalnie mniejszy zakres i właśnie z tego względu kolejność realizowanych 
przedsięwzięć jest poniekąd uwarunkowana dostępnością zewnętrznych źródeł finansowania.  

Radny Szafrański uważa, że należy rozważyć czy środki przeznaczane przez gminę                    
na budowę boiska nie powinny zostać zaangażowane w inną inwestycję? 

Radny Wawrzyniak dodał, że dofinansowanie jest stosunkowo małe w odniesieniu                     
do środków, które miałaby zaangażować gmina.    

Pan Wójt proponuje, aby rozmowę w tym temacie podjąć kiedy znane będzie rozstrzygnięcie  
w sprawie złożonych wniosków.  

Radny Szafrański zapytał kiedy zapadną decyzje w sprawie dofinansowań? 
Pan Wójt wyjaśnił, że termin ten nie jest na razie znany i zapewnił, że po rozstrzygnięciu 

wniosków przystąpienie do realizacji zaakceptowanych przez Urząd Marszałkowski przedsięwzięć 
zostanie z radnymi skonsultowane. 

Radny Rajchelt uważa obiekt lekkoatletyczny za potrzebny, chociażby pod katem zawodów 
międzyszkolnych. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny.  
Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
Uchwała Nr VI/35/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Działalność przedszkola w Kleszczewie przedstawiła wicedyrektor Zespołu Szkół                     
w Kleszczewie Pani Maria Gajewska. Pani Gajewska poinformowała, że przedszkole                           
w Kleszczewie zatrudnia 10 nauczycieli w tym dwie nauczycielki dyplomowane, jedną 
nauczycielkę mianowaną, sześć kontraktowych i jedną nauczycielkę stażystkę. Wszystkie 
nauczycielki posiadają wykształcenie magisterskie z przygotowaniem pedagogicznym. W 

 



przedszkolu działa 6 oddziałów tj. 3 oddziały dzieci młodszych oraz 3 oddziały zerówek (dzieci 5-6 
letnie). Przedszkole jest czynne w godzinach 6:30 – 17. Wśród zajęć dodatkowych organizowanych 
wicedyrektor wymieniła logopedię, j. angielski i religię. Pięciogodzinny pobyt dziecka w 
przedszkolu jest bezpłatny,  natomiast każda kolejna godzina to koszt 1zł. Poza podstawą 
programową przedszkole angażuje się w różne programy zewnętrzne np. akademia zdrowego 
przedszkolaka, bezpieczne przedszkole, bezpieczne dziecko. Wicedyrektor podkreśliła, że na 
potrzeby przedszkola z zapleczy klasowych stworzono dodatkową salę – dzięki temu zabiegowi 
udało się uniknąć zmianowości placówki i wszystkie chętne dzieci zostały do przedszkola przyjęte. 
Pani Gajewska dodała, że przedszkole wyposażono w tablicę interaktywną. 
 Następnie głos zabrała Pani Ewa Kropińska – Czub wicedyrektor Zespołu Szkół w Tulcach  
i poinformowała, że  przedszkole czynne jest w godzinach 6:30 – 17. Przedszkole liczy 5 grup,             
a kadrę pedagogiczną stanowi siedem nauczycielek z których pięć posiada wykształcenie wyższe 
pedagogiczne, jedna wyższe bez tytułu magistra i jedna nauczycielka ukończyła studium 
wychowania przedszkolnego. Do przedszkola w roku bieżącym uczęszcza 110 dzieci. Przedszkole 
pracuje w oparciu o plan roczny  „Bajkowy świat przedszkolaka”, który kładzie nacisk                     
na wprowadzenie dzieci w świat literatury dziecięcej, poznawanie nowych słów i zachęcenie 
rodziców do systematycznego czytania dzieciom. Wśród zajęć dodatkowych wicedyrektor 
wymieniła logopedię, religię, zajęcia z gimnastyki korekcyjnej i rytmikę. Popołudniami w środy 
odbywają się płatne zajęcia umuzykalniająco – taneczne. Przedszkole organizuje ponadto szereg 
wydarzeń kulturalnych, imprez i konkursów.  
 Przewodniczący Lesiński zapytał czy wszystkie chętne dzieci zostały do przedszkoli 
przyjęte? 
 Pani Kropińska – Czub odpowiedziała, że nie wszystkie dzieci zostały przyjęte, ale w ciągu 
roku przyjęto niektóre dzieci z listy rezerwowej.  
 Wicedyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie poinformowała, że w Kleszczewie wszystkie 
dzieci zostały przyjęte. 
 Pani Kropińska – Czub dodała, że w roku bieżącym przedszkole zakończyło rekrutację                
i przyjęte zostały wszystkie dzieci 4-5letnie, 14 dzieci 3-letnich nie przyjęto z powodu braku 
miejsc. 
 Radny Szafrański zapytał czy rekrutacja przebiegała w oparciu o uchwałę Rady Gminy 
Kleszczewo w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo?  
 Wicedyrektor ZS Tulce potwierdziła. 

Radny Szafrański zapytał dlaczego na liście przyjętych znalazły sie dzieci z liczbą punktów 
5 skoro takiej punktacji uchwała nie przewidywała? 
 Pani Kropińska – Czub wyjaśniła, że w sytuacji kiedy 10 dzieci miało taką samą ilość 
punktów wynikających z kryteriów uchwały, a miejsc wolnych pozostało 4 zastosowano dodatkowe 
kryterium tj. „rodzic pracujący na terenie gminy” punktowane 1pkt.  
  
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Radna Batycka poinformowała, że Komisja Finansowo – Gospodarcza odbyła posiedzenie, 
którego tematem była działalność OPS w 2014r. i plany na 2015r. oraz sprawy bieżące gminy.  

Radny Bytniewski poinformował, że tematem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury, było 
funkcjonowanie służby zdrowia, działalność przedszkoli i możliwości gminy w zakresie żłobków 
oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy.  

Radny Lammel poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podjęła temat 
działalności ARiMR i omówiła sprawy bieżące gminy.  

 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
Pan Wójt poinformował o szeregu spotkań Zarządu Związku Międzygminnego GOAP. Wójt 
stwierdził, że w ciągu ostatnich 3 m-cy intensywnej pracy w Zarządzie udało się rozwiązać  

 



problem stert śmieci w Poznaniu, wprowadzono system który umożliwia kontrolowanie pracy firm 
wywożących odpady, oraz ograniczono zatrudnienie o ok. 1/3. W swych pracach Zarząd posiłkował 
się obserwacjami funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w Łodzi i Szczecinie. Zdaniem 
Wójta problemem GOAP - u jest kwestia objęcia wszystkich mieszkańców  opłatami za 
odprowadzanie odpadów - o ile bowiem system opłat od osoby sprawdził się w gminach 
podmiejskich, o tyle w Poznaniu już nie. Ogromnym problemem jest także różnica gmin w 
podejściu do tematu wspólnego gospodarowania odpadami. Nie służy Związkowi przedłużająca się 
dyskusja nad rozwiązaniem ZM GOAP, jak również forsowanie interesów spółek gminnych 
kosztem ZM GOAP - z miastem Poznań na czele, którego firmy zajmowały się zarówno 
odbieraniem jak i zagospodarowaniem odpadów po cenach należących do najwyższych w Polsce. 
Przyczyną obecnych problemów ZM GOAP jest zaległość, która powstała przed 2015 rokiem, 
kiedy z powodu trudności z rozstrzygnięciem przetargów na odbiór i transport odpadów, firmy 
świadczyły usługi po zawyżonych cenach.  W związku z zastanym ponad 40mln niedoborem 
środków, na posiedzeniach Zgromadzenia w marcu oraz w kwietniu br. Zarząd wystąpił o 
zwiększenie budżetu poprzez podniesienie limitu kredytowego dla zapewnienia płynności 
finansowej. Zarząd informował, że podjął szereg działań zmierzających do uzdrowienia, a 
przynajmniej znacznej poprawy sytuacji finansowej, jednak na wyniki zabiegów potrzeba więcej 
czasu - Zarząd w obecnym składzie pracował od 30 stycznia br. Wniosek został dwukrotnie 
odrzucony bez podania jakiejkolwiek alternatywy dla uzdrowienia sytuacji. Pan Wójt 
poinformował, że w związku z powyższym,  złożył rezygnację z funkcji członka Zarządu. Wójt 
dodał, że mimo problemów nie doszło do podniesienia  stawek opłat wnoszonych przez 
mieszkańców, Zarząd zabiegał także, aby gminy nie musiały ponosić kosztów spłat należności. 
9.04.2015r. – spotkanie Zarządu Traktu Piastów z przedstawicielami nowych gmin członkowskich 
Kostrzyn i Mieleszyn. Pan Wójt poinformował, że utworzony został zespół do spraw tworzenia 
Lokalnej Strategii Rozwoju, w którego skład wchodzą przedstawiciele wszystkich gmin i są to 
osoby które merytorycznie zajmują się pozyskiwaniem środków unijnych. Taka obsada daje 
gwarancję sprawności działania oraz że najważniejsze kwestie gmin członkowskich będą 
uwzględnione. Wójt dodał, że członkowstwo w LGD Trakt Piastów rozważa także Gmina 
Czerwonak, a  Stowarzyszenie obejmuje obecnie obszar ponad 100.000 mieszkańców. Jesienią br. 
przewidywane jest uruchomienie środków na pokrycie kosztów funkcjonowania Lokalnych Grup 
Działania, 
15.04.2015r.- Konferencja PROW 2014 - 2020 organizowana przez Urząd Marszałkowski                 
pn. „Nowe szanse rozwoju wielkopolskiej wsi”. Wójt poinformował, że środków na wieś, dla 
samorządów będzie zdecydowanie mniej i będą one trudnodostępne. Duży nacisk kładzie się                
na Program LEADER, który wpływa na aktywizację mieszkańców, ale na budowę infrastruktury 
przy maksymalnym finansowaniu przewiduje jedynie 500.000zł na miejscowość, 
27.04.2015r. – spotkanie Rady Metropolii Poznań, gdzie zaaprobowano listę przedsięwzięć 
przewidzianych do realizacji w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Pan Wójt 
stwierdził, że interesy miasta Poznania zostały maksymalnie zabezpieczone i trafi tam gros 
środków. Najważniejszy projekt obejmujący całą Metropolię to Poznańska Kolej Metropolitalna              
w znacznym stopniu jest realizacją planów Urzędu Marszałkowskiego i Poznania w kwestii 
skanalizowania ruchu poprzez system kolei. Wójt podkreślił, że w związku z brakiem infrastruktury 
kolejowej projekt ten gminy Kleszczewo nie dotyczy, ale na jej wniosek do zestawu projektów 
komplementarnych (powiązanych z ZIT) wprowadzony został zakup ekologicznych autobusów 
dowożących do węzłów przesiadkowych Poznańskiej Kolei Metropolitalnej na kwotę 18mlneuro 
oraz budowa parkingu w Kleszczewie, jako węzła przesiadkowego. Gmina Kleszczewo złożyła 
wniosek o zakup 8 autobusów i w Programie wniosek ten został ujęty.  

Poza projektami komplementarnymi, które dotyczą głównie miasta Poznania, są także 
tematy rezerwowe, wśród których 2/3 środków to także przedsięwzięcia realizowane na terenie  
miasta Poznania, Gmina Kleszczewo jest tutaj na pierwszym miejscu z tematem „Budowa zaplecza 
technicznej obsługi autobusów” i na trzecim miejscu z koncepcją „Budowa centrum 
przesiadkowego” – parking w Kleszczewie dla osób które mogłyby się  w tym miejscu przesiadać 

 



w drodze do Poznania.  Pan Wójt poinformował, że równolegle realizowany jest program budowy 
parkingów, w trakcie konsultacji którego wpłynęło kilka uwag sugerujących zlokalizowanie 
parkingu w Tulcach, a nie w Kleszczewie. Wójt wyjaśnił, że nie ma to być parking na potrzeby 
mieszkańców danej miejscowości, a na potrzeby podróżnych, którzy chcą się przesiąść z 
samochodu na inny środek transportu w celu dotarcia do Poznania.  

Pan Wójt poinformował, że z założeń ZIT usunięto drogi o kategorii niższej niż 
wojewódzkie. W pierwotnych zestawieniach przyjęta była budowa drogi Swarzędz – Krerowo                  
– granica gminy Kleszczewo. W projektach komplementarnych zgodnie z wnioskiem Gminy 
Kleszczewo znalazło się połączenie pomiędzy skrzyżowaniem dróg S5 i A2. Wójt podkreślił,               
że ewentualna realizacja projektów komplementarnych zależy od dobrej woli Urzędu 
Marszałkowskiego. Szansą dla wszystkich gmin są środki z puli przewidzianej na budowę ścieżek 
rowerowych, oraz projekt „Termomodernizacja i ograniczenie niskiej emisji w obszarze 
funkcjonalnym Poznania”, oraz „Ochrona i modernizacja obiektów użyteczności publicznej 
stanowiących dziedzictwo kulturowe”. Gmina Kleszczewo będzie mogła zabiegać także o dotacje            
w ramach projektów „Poprawa dostępu do usług opieki nad dziećmi do lat 3”, „Poprawa dostępu      
do usług asystenta rodzinnego oraz koordynatora pieczy zastępczej na obszarze funkcjonalnym 
Poznania”, a także „Gimnazjalista z pasją”,  
25.04.2015r. – zebranie otwarte Koła Towarzystwa Pamięci Powstania Wielkopolskiego, wraz z 
otwarciem wystawy "Walczący o niepodległość" 
20-23.04.2015r. – wyjazd do Hiszpanii zorganizowany przez Urząd Marszałkowski i WOKISS, 
celem zapoznania się z realizacją Programu LEADER, gospodarką odpadami i rozwojem 
przedsiębiorczości, 
28.04.2015r. – spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych celem omówienia 
kwestii związanych z projektami wspólnych przedsięwzięć, m.in. ul. Siekiereckiej, ronda w Tulcach 
i przebudowy drogi ze Swarzędza do granic gminy Kleszczewo, 
29.04.2015r. – spotkanie z Aquanetem dotyczące realizacji połączenia kanalizacji w Tulcach. Pan 
Wójt stwierdził, że temat wymagał będzie konsultacji co do dalszego kierunku współpracy z firmą 
Aquanet, która oczekuje od gminy realizacji dodatkowego etapu inwestycji – odcinka, który nie 
generowałby nowych przyłączy, a pełnił jedynie funkcję łącznika. Stawiany wymóg jest niezgodny 
z zapisami umowy. Wójt wyjaśnił, że w myśl rozmów z przedstawicielami WCHiRZ istnieje 
możliwość zawarcia porozumienia co do dalszego funkcjonowania oczyszczalni ścieków. Wójt 
podkreślił, że dotychczasowe porozumienie z Aqunetem jest korzystne pod warunkiem nie 
obarczania gminy kolejnym zakresem inwestycji  o wartości ponad 2mlnzł.  
 
Następnie Pan Wójt poinformował o rozstrzygnięciu przetargu na budowę chodników w Poklatkach 
i Śródce. Powtórzony został przetarg na zakup wozu dla OSP Kleszczewo – termin otwarcia ofert 
30 kwietnia 2015r.  
Pan Wójt przypomniał o akcji deratyzacji od 1 do 15 maja br. 
Pan Wójt zaprosił na festyn „Dni Otwarte Funduszy Europejskich”, który odbędzie się 10 maja br.                          
w kleszczewskim parku.  
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 Radny Maciejewski odniósł się do zestawienia sprzedaży wody, które zostało przygotowane 
na jego prośbę. Radny zapytał z czego wynika duża różnica między ilością wody kupowanej i 
własnej, a tą sprzedawaną? Różnica wynosi 125tysm3 wody, czyli ok. 27% wody. Radny 
Maciejewski uważa, że uwzględniając dopuszczalne straty to jest to zbyt wiele. 
 Pan Wójt wyjaśnił, że rzeczywiście ubytki są duże, ale należy wziąć pod uwagę fakt                  
że gminna sieć jest przestarzała - chociaż znaczna część wodociągów została zmodernizowana lub 
stworzona na nowo. Wójt podkreślił, że podejmowane są działania w kierunku ograniczenia 
ubytków wody, chociażby poprzez budowę studzienek pomiarowych przez które lokalizuje się 
punkty systemu wodociągowego w których woda ginie. Istotna jest też kwestia poprawy 

 



ściągalności należności - są to wyzwania stojące przed Zakładem Komunalnym, którym kieruje           
od niedawna Pan Ryszard Pomin. 
 Radny Szafrański zapytał czy istnieje lista pojazdów ciężarowych wjeżdżających na teren 
osiedla Kwiatowego w Tulcach? Radny był świadkiem jak jeden z dostawców tamtejszego 
dewelopera uszkodził krawężnik i odjechał – radny dysponuje danymi pojazdu. 
 Wójt stwierdził, że nie ma takiej listy, drogi mają charakter publiczny, a dane którymi 
dysponuje radny zostaną wykorzystane dla wyjaśnienia sprawy. 
 
 Radny Rajchelt zapytał czy Zarząd Dróg Powiatowych będzie remontował drogę Czerlejno 
– Kleszczewo? 

Wójt wyjaśnił, że przedstawiciele Zarządu Dróg Powiatowych  stwierdzili, że obecnie brak 
jest środków w budżecie na inwestycje na terenie Gminy Kleszczewo. Wójt dodał, że w czasie 
niedawnych rozmów podjęty został także temat drogi Tulce – Poznań, ale wymaga on uprzedniego 
rozwiązania kwestii kanalizacji. W sprawie ul. Siekiereckiej Wójt podczas spotkania zabiegał o 
tymczasowe utwardzenie poboczy, jako że przebudowa ulicy nie zostanie w roku bieżącym 
zrealizowana. 

Radny Maciejewski zapytał czy parking przy dyskoncie spożywczym w Tulcach należy            
do gminy czy osoby prywatnej?  

Wójt wyjaśnił, że jest to teren gminny. 
Radny Maciejewski zapytał czy inwestor który zobowiązał się do uporządkowania tego 

terenu wywiąże się ze zobowiązania? 
Pan Wójt poinformował, że uzyskał zapewnienie że teren zostanie wyrównany. 
 
Przewodniczący Lesiński poinformował o zaproszeniu na II Bieg Samorządowca, które 

wystosował Przewodniczący Rady Miejskiej w Kostrzynie. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że wszyscy radni otrzymali sprawozdania finansowe, zostaną 

one omówione podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. 
 

Ad.13 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:30. 
 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
 
       za zgodność z przebiegiem obrad 

    Przewodniczący Rady Gminy 
 

               Henryk Lesiński 
 

 


